
Jaarverslag 2020 van het koor El Orfeón Jacobeo 

Algemene informatie koor 

Het koor heeft op 1 januari 2020  36 koorleden en op 31 december 2020 35 koorleden. 
Het bestaat uit 10 sopranen, 8 alten, 9 tenoren en 8 bassen. 
De dirigent van het koor is in 2020 Sebastian Holz. 
Monique Walrave is het aanspreekpunt voor het koor in het bestuur van het Nederlands 
Genootschap van Sint Jacob. 

Repetities 

Het koor repeteert op de derde zaterdag van maand met uitzondering van de maand 
augustus in Utrecht. Deze locatie is ideaal omdat het centraal gelegen is in het land. De 
koorleden zijn afkomstig uit geheel Nederland.  
Het koor is in 2020 3 maal uitgeweken naar een locatie buiten het Jacobshuis vanwege 
maatregelen in verband met Covid19.  
Gemiddeld zijn er op de repetities 25 personen aanwezig. De redenen van afwezigheid zijn 
divers, onder andere door pelgrimage en hospitaleren en in 2020 ook vanwege het risico van 
besmetting door het coronavirus. 
De bezetting van de stemgroepen is bij alle repetities en optredens voldoende geweest. 
Na de repetities is er maandelijks voor één stemgroep stemvorming. Dit is medio 2017 
ingevoerd. Dit heeft sterk bijgedragen aan de verbetering van het zangniveau van het koor.  
De koorleden zijn zich meer bewust hoe zij met de stem om moeten gaan. 

Optreden van het koor 2020 

Het koor heeft in 2020 niet opgetreden. Een gepland optreden tijdens een Vesper in de 
Aloysiuskerk te Utrecht is verplaatst naar februari 2021. 

Gevolgen voor het koor van de coronapandemie 

2020 staat in het teken van Covid19 ofwel het coronavirus dat ons allen heeft getroffen. Dit 
virus heeft 2020 tot een absurdistisch jaar gemaakt. De door de overheid genomen 
maatregelen maakten het voor het koor niet makkelijker op.  Wel of niet repeteren vanwege 
het naleven van de RIVM-maatregelen. Dat leidde ertoe dat het koor vanaf maart 2020 
slechts twee maal heeft kunnen repeteren. Om de binding met de koorleden te behouden 
heeft de koorcommissie het initiatief genomen om in de maanden waarin er niet 
gerepeteerd kon worden op de 3e zaterdag van de maand een beeldbelsessie te organiseren. 
Hierin konden de koorleden vertellen wat hen bezighoudt. Ook onze dirigent Sebastian Holz 
nam aan deze beeldbelsessies deel. 
 

Repetities in 2020    

In de maanden januari, februari, september en oktober hebben er min of meer reguliere 
repetities plaatsgevonden. In de overige maanden mocht er niet fysiek worden gerepeteerd.  
In september vond de eerste repetitie plaats na de 1e Covid 19 golf. Weliswaar op 1,5 m 
afstand en in een zigzagopstelling. Wonderlijk is wel dat de aanwezige koorleden tijdens de 
repetities zeer zuiver hebben gezongen.  



Verloop in het koor 

Op 1 januari 2020 heeft Gaby Puhlmann de koorcommissie en het koor verlaten vanwege 
persoonlijke omstandigheden. Marianne de Balbian heeft de plaats van Gaby in de 
koorcommissie ingenomen. 

Muziekstukken 

In 2019/2020 heeft de dirigent enkele nieuwe muziekstukken op het repertoire gezet. De 
dirigent is van mening dat het koor op een zodanig niveau is gekomen dat het koor wat 
moeilijkere stukken aan kan. De nieuwe vierstemmige stukken passen in de brede 
doelstelling van het koor: liederen die betrekking hebben op het onderweg zijn, afscheid 
nemen, maar ook het genieten van het onderweg zijn en van de natuur. Het repertoire 
omvat o.a. Nederlands-, Frans-, Engels-, Duits- en Spaanstalige, Latijnse, gregoriaanse en 
byzantijnse liederen. 

Koorcommissie 

Vanaf 1 januari 2020 bestaat de koorcommissie uit 3 personen: 
1. Albert Miltenburg, coördinator van de koorcommissie en het koor. Aanspreekpunt voor 

het bestuur van het Nederlands Genootschap van Sint Jacob.  
2. Marianne de Balbian, lid, daarnaast belast met het lief en leed van het koor en de 

nieuwsbrief. 
3. Han Pronker, lid, belast met de digitale ondersteuning van het koor op het gebied van 

de muziekstukken en midifiles en administratie. 
De koorcommissie is één keer in 2020 in vergadering bijeengeweest, daarnaast is  er 
regelmatig beeldbeloverleg geweest.  

Ondersteuning en projecten. 

Voor het koor verzorgen op projectbasis Bram van der Wees, Bets Evers en Mieke Huson 
activiteiten. Zoals fungeren als klankbord, het beheer van de lief- en leedpot, de 
jaarafsluiting en de Caeciliamaaltijd. De genoemde activiteiten hebben in 2020 helaas geen 
doorgang kunnen vinden.  

Tot slot 

Voor het koor Orfeón Jacobeo is het jaar 2020 een jaar waarin de wereldwijde Covid19- 
pandemie het koor parten heeft gespeeld. De meeste geplande activiteiten en repetities 
hebben in een groot deel van het jaar niet kunnen plaatsvinden. De door de koorleden 
gewaardeerde beeldbelsessies hebben  de fysieke bijeenkomsten niet kunnen vervangen. 
We spreken de hoop uit dat het vaccin mogelijk al eind december beschikbaar komt en dat 
we medio 2021 weer terug kunnen naar het ‘normaal’ van voor de coronapandemie. 
 
De koorcommissie El Orfeón Jacobeo 


